
 

 

 

 

 

Groningen, 17 september 2019  
 
Schriftelijke vragen ex art. 38 RvO betreffende faunapassages  
 

Geacht college, 

Recentelijk berichtte RTV Noord dat er opnieuw een otter uit het natuurgebied de Onlanden is 

doodgereden op de A7 ter hoogte van het industrieterrein Westpoort. Het is de derde otter dit jaar 

die “tot moes is gereden”.  

 

Volgens boswachter Bart Zwiers van Natuurmonumenten hebben otters de neiging om over de weg 

te kruipen omdat dit minder energie kost dan door een duiker onder de weg door te zwemmen. Hij 

pleit daarom voor een droge verbinding onder de weg door. Het Groninger Landschap geeft aan dat 

de otter in Groningen erg kwetsbaar is en dat het verkeer doodsoorzaak nummer één is van de 

onnatuurlijke sterfgevallen. In de Onlanden leven momenteel zo’n 3 otterfamilies met ieder 6 á 7 

dieren een beter verbinding tussen de gebieden is voor de otter essentieel. Dit is ook belangrijk om 

dieren uit andere leefgebieden naar Groningen te krijgen, zodat er niet alleen voortplanting binnen 

dezelfde groep bevindt. 

 

In augustus 2017 stelde de Partij voor de Dieren vragen aan het toenmalige college over het 

functioneren van Groningse faunapassages. Uit de antwoorden bleek dat niet alle passages naar 

behoren functioneerden. Na verwachting zou beter beheer en extra onderhoud hierin verbetering 

brengen. Ook werd er aangegeven dat indien er aanwijzingen zouden zijn over herhaaldelijk 

voorkomen van dode dieren van bij de wet beschermde dieren dan wel eigen doelsoorten op steeds 

dezelfde plek, dit zal worden tegengaan door de aanleg van nieuwe geschikte faunavoorzieningen te 

initiëren”. 

 

 

Graag stellen wij u hierover de volgende vragen: 

 

 

1. Bent u het met Natuurmonumenten en de Partij voor de Dieren eens dat deze onveilige 

verkeerssituatie zeer onwenselijk is voor de ontwikkeling van de populatie van de kwetsbare 

otter in Groningen en Drenthe? Zo nee, waarom niet? 

 

2. Bent u het met ons eens dat de aanrijding van een derde otter (een bij de wet beschermde 

diersoort) dit jaar reden is om een geschikte faunavoorziening te initiëren?  

 



3. Hoe staat u tegenover het pleidooi van Bart Zwiers van Natuurmonumenten om een droge 

verbinding onder de A7 aan te leggen? En bent u bereid om eventueel in samenwerking met 

de provincie een dergelijke voorziening te bouwen? 

 

4. De provincie heeft in 2017 aangegeven dat zij voornemens is otters uit de stad Groningen 

weg te houden. Zijn hiertoe reeds maatregelen getroffen? En zo ja, welke maatregelen zijn 

dit en zijn deze volgens u afdoende? Zo nee, bent u dan bereid hierover met de provincie in 

gesprek te gaan? 

 

5. Wat zijn volgens u de nog aan te pakken knelpunten voor otters en andere diersoorten, en 

hoe ziet de planning en de samenwerking met andere partners eruit? 

 

6. Is er voldoende budget gereserveerd voor de komende jaren om eventueel in samenwerking 

met andere partijen en overheden, op korte termijn geschikte faunavoorzieningen aan te 

leggen voor otters en andere dieren?  Zo nee, wat zijn de tekorten en waarom is dit budget 

niet gereserveerd? 

 

7. Kunt u ten slotte aangeven of het onderhoud en een beter beheer van faunapassages 

inmiddels is uitgevoerd en/of in hoeverre dit in uitvoering is? Heeft dit geleid tot een beter 

functioneren van de faunapassages?  Zo ja, waaruit blijkt dit? 

 

 

https://www.rtvnoord.nl/nieuws/212646/De-A7-is-een-ramp-voor-otters-ze-worden-er-tot-moes-

gereden 

 

https://www.groningerlandschap.nl/nieuws/stadse-otter-gesneuveld-op-a7/ 

 

https://www.zoogdiervereniging.nl/otter-nederland 

 

 

 

Met vriendelijke groet,  

 

Kirsten de Wrede  

Partij voor de Dieren  
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